

ကန့်သတ်

ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး ဆဋ္ဌမနေ့ (၂၄.၉.၂၀၁၉)ရက်နေ့တွင် မိုင်းဆတ်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန်းဝင်း တင်သွင်းသည့် ဝမ်းနည်းကြောင်းအဆိုဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ ယခုအစီအစဉ်(၆)ဖြစ်ပါတယ်။ မိုင်းဆတ်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန်းဝင်းက ဝမ်းနည်းကြောင်း အဆိုတစ်ရပ်အား လွှတ်တော်သို့ ပေးပို့လာပါတယ်။ အဆိုမှာ “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ဖြစ်ပွားခဲ့သော အကြမ်းဖက် တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရ သေဆုံးမှုများအတွက် ဝမ်းနည်းကြောင်း” အဆိုဖြစ် ပါတယ်။ ဒီအစီအစဉ်များကို ဆောင်ရွက်တဲ့အခါ လက်ခုပ်မတီးဖို့ သတိပြုစေ လိုပါတယ်။ ယခု ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေ ၁၂၁ နည်းဥပဒေခွဲ(က)အရ အဆိုတင်သွင်းဖို့ ဖြစ်ပါ တယ်။

ဦးသန်းဝင်း၊ မိုင်းဆတ်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ ယနေ့ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး(ဆဋ္ဌမနေ့)သို့ တက်ရောက် လာကြတဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊တပ်မတော်သားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် လေ့လာသူဧည့်သည်တော်များအားလုံး ရွှင်လန်းချမ်းမြေ့ကြပါစေလို့ ဆုမွန်ကောင်းတောင်း ဂါရဝပြုအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)၊ မိုင်းဆတ်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန်းဝင်း ဖြစ်ပါတယ်။

(၁၅.၈.၂၀၁၉)ရက်နေ့၊ နံနက်ပိုင်းမှာ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်နှင့် နောင်ချိုမြို့နယ်အတွင်းရှိ တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ်၊ ဂုတ်တွင်းလုံခြုံရေးစခန်း၊ တိုးဂိတ်နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါး စစ်ဆေးရေးဂိတ်၊ တပ်ဌာနချုပ်တစ်ခုအား မြောက်ပိုင်းတိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်သောင်း ကျန်းသူ မဟာမိတ်အဖွဲ့များက (၃၁.၈.၂၀၁၉)ရက်နေ့အထိ လက်နက်ကြီး၊ လက်နက်ငယ် များဖြင့် နှောင့်ယှက်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများ သေဆုံးဒဏ်ရာ ရရှိပြီး အဆောက်အဦများ၊ ယာဉ်စက်များနှင့်တံတားများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရကြောင်း သိရှိရ သဖြင့် အဆိုပါ မြောက်ပိုင်းတိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် သောင်းကျန်းသူ မဟာမိတ်အဖွဲ့ များ၏ လုပ်ရပ်များအား ပြင်းထန်စွာကန့်ကွက်ရှုတ်ချကြောင်းနှင့် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှု ကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရ သေဆုံးသူများအတွက် ကြေကွဲဝမ်းနည်းရပါကြောင်း အဆို တင်သွင်းမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကန့်သတ်

၂

ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ မြန်မာ့တပ်မတော်အနေနဲ့ သဘောထားကြီးစွာဖြင့် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူလူထု၏ လိုလားချက်ကို အလေးထားပြီး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး လုပ်ငန်းစဉ် များအား လုပ်ဆောင်ခဲ့တာကိုတွေ့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထု တစ်ရပ်လုံးက လိုလားတောင့်တခဲ့ကြသည့် ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်အားတည်ဆောက်ရာတွင် မည်သည့် အဖွဲ့အစည်း၊ မည်သည့်လူပုဂ္ဂိုလ်မဆို ၎င်းတို့၏ လိုအင်ဆန္ဒများကို ဒီမိုကရေစီ နည်းလမ်း တကျသာ တောင်းဆိုရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီမိုကရေစီလမ်းစဉ်၏ ဆန့်ကျင်ဘက်ဖြစ်သော လက်နက်စွဲကိုင်လျက် တောင်းဆိုခြင်းများကြောင့်ဖြစ်ပေါ်လာသည့် ပြည်တွင်း လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခများဖြေရှင်းနိုင်ရေးသည် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဖြေရှင်းမှသာဖြစ်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များအား ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပါဝင်ပတ်သက် နေသူများအားလုံး ယုံကြည်မှုမြင့်မားစွာဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမှသာ ငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းစဉ်အောင်မြင်မှာ ဖြစ်ပါ တယ်။ ငြိမ်းချမ်းမှုမရှိဘဲ တိုးတက်မှုအခြေအနေ ရောက်ရှိနိုင်မှာ မဟုတ်ပါဘူး။ တိုင်းပြည် တိုးတက်စေရန် ငြိမ်းချမ်းရေးကို အရင်တည်ဆောက်သွားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး တပ်မတော်အနေဖြင့် မြောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်နယ်မြေ၊ အရှေ့မြောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေ၊ အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နယ်မြေ၊ အရှေ့အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ် ဌာနချုပ်နယ်မြေ၊ တြိဂံတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နယ်မြေများတွင် စစ်ရေးဆိုင်ရာလှုပ်ရှားမှုများ အားလုံးကို ၂၀၁၈ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ(၂၁)ရက်နေ့မှစ၍ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ(၃၀)ရက်နေ့အထိ တစ်ကြိမ်၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ မေလ(၁)ရက်နေ့မှ ဇွန်လ(၃၀)ရက်နေ့အထိ တစ်ကြိမ်၊ တစ်ဖက်သတ် အပစ်အခတ် ရပ်ဆိုင်း ပေးခဲ့ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ(၃၁)ရက်နေ့အထိ တိုးမြှင့်ရပ်ဆိုင်း ပေးသွားမှာဖြစ်ကြောင်း ထပ်မံကြေညာခဲ့ပါတယ်။ တပ်မတော်က ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေသည့်အချိန်မှာ သောင်းကျန်းသူများအနေဖြင့် ယခုလိုအကြမ်းဖက်လုပ်ဆောင်မှု ကြောင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် များကို များစွာထိခိုက်နေပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ မြောက်ပိုင်းတိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်သောင်းကျန်းသူမဟာမိတ် အဖွဲ့များရဲ့ (၁၅.၈.၂၀၁၉) ရက်နေ့မှ (၃၁.၈.၂၀၁၉) ရက်နေ့အထိ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)မှာ လက်နက်ကြီး၊ လက်နက်ငယ်များဖြင့် နှောင့်ယှက်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများ ကြောင့် အပြစ်မဲ့ ပြည်သူများ သေဆုံးဒဏ်ရာရပြီး အဆောက်အဦများ၊ ယာဉ်စက်များ၊

ကန့်သတ်

တံတားများပျက်စီး ဆုံးရှုံးမှုများကို တင်ပြပါမယ်။ ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ Power Point ဖြင့် တင်ပြခွင့်ပြုပါ။ ယခုပြသ ထားတာကတော့ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)မှာ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွား ခဲ့တဲ့ မြေပုံ၊ ကောင်းကင် မြေပုံဖြစ်ပါတယ်။ ယခုပြသထားတာကတော့ (၁၅.၈.၂၀၁၉) ရက်နေ့၊ နံနက်(၀၅:၃၀)နာရီ အချိန်မှာ အမှတ်(၉/ ၈၄) ဂုတ်တွင်းတံတား အလျား(၁၉၀)ပေ၊ အနံ(၂၄)ပေ ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီး ခံရပုံ၊ (၁၇.၈.၂၀၁၉)ရက်နေ့ တံတားအမှတ် (၄/၁၆) နမ်တုံဆုံ တံတားအလျား (၃၂)ပေ၊ အနံ(၂၉) ပေ တံတားဖျက်ဆီးခံခဲ့ရပုံ၊ (၁၇.၈.၂၀၁၉) ရက်နေ့နှင့် (၂၇.၈.၂၀၁၉)ရက်နေ့မှာ တံတားအမှတ် (၆/၃၁) ညီပိုင်းတံတားအလျား(၅၀)ပေ၊ အနံ(၃၆)ပေ တံတားဖျက်ဆီးခံထား ရပုံ၊ (၁၇.၈.၂၀၁၉) ရက်နေ့က (၄၁)မိုင် တံတားအလျား (၈၀)ပေ၊ အနံ (၃၀)ပေ တံတား ဖျက်ဆီးခံထားရပုံနှင့် တံတားတွေ ပြန်လည်ပြင်ဆင်ပြီးစီးမှု အခြေအနေပြပုံ တွေ ဖြစ်ပါတယ်။ ယခု ပြသထားတာကတော့ မော်တော်ယာဉ်နဲ့ ယန္တရားများ မီးရှို့ဖျက်ဆီး ခံထားရပုံ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဖျက်ဆီးခံထားရသော စုစုပေါင်းတံတား (၄)စင်း၊ ပျက်စီးမှုတန်ဖိုး ကျပ် ၉,၈၁၅ သန်း ဖြစ်ပြီး မော်တော်ဆိုင်ကယ်ပျက်စီးမှုများမှာ ဆိုင်ကယ် (၃)စီး၊ မော်တော်ယာဉ် (၂၀)စီး၊ ထော်လာဂျီ (၁)စီး၊ ပေါင်း(၂၄)စီး၊ ပျက်စီးမှု တန်ဖိုးစုစုပေါင်း ကျပ် ၂,၈၇၉ သိန်း ဆုံးရှုံးခဲ့ရ ကြောင်းသိရှိရပါတယ်။ အရပ်သားများ သေဆုံးဒဏ်ရာရှိမှုစာရင်းမှာ နောင်ချိုမြို့နယ်တွင် သေဆုံး (၂)ဦး၊ ဒဏ်ရာရ (၁၃)ဦး၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်တွင် သေဆုံး(၁)ဦး၊ ဒဏ်ရာရ(၂)ဦး၊ လားရှိုးမြို့နယ် တွင် သေဆုံး (၄)ဦး၊ ဒဏ်ရာရ(၆)ဦး၊ သီပေါမြို့နယ်တွင် သေဆုံး(၃)ဦး၊ ဒဏ်ရာရ (၂)ဦး၊ ကွတ်ခိုင် မြို့နယ်တွင် သေဆုံး (၇)ဦး၊ ဒဏ်ရာရ (၂၃)ဦးရှိခဲ့ပြီး စုစုပေါင်းသေဆုံး (၁၇)ဦး၊ ဒဏ်ရာရ (၄၅)ဦးရှိခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါတယ်။

ယခုလို ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများအပေါ် အနိုင်ကျင့်ခြင်း၊ အစိုးရ၏ အုပ်ချုပ်မှု ယန္တရား အဆင့်ဆင့်အား နှောင့်ယှက်ခြင်း၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု လုံခြုံချောမွေ့စေရေးနှင့် ပြည်သူလူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ် အကျိုးစီးပွားများအား ဖျက်ဆီးခြင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များအား ထိခိုက်အောင် ဆောင်ရွက်လာသော ယခုမြောက်ပိုင်းတိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် သောင်းကျန်းသူ မဟာမိတ်လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၏ လုပ်ရပ်အား ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက် ရှုတ်ချကြောင်းနှင့် အဆိုပါအကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ထိခိုက်

ဒဏ်ရာရ သေဆုံးသူများ အတွက် ကြေကွဲဝမ်းနည်းရပါကြောင်း အဆိုတင်သွင်းပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကိုထောက်ခံမည့်ကိုယ်စားလှယ် တင်ပြဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးလင်းအောင်ဆွေ၊ နမ့်စန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တပ်မတော်သား ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တက်ရောက်လေ့လာသူများ အားလုံး မင်္ဂလာပါ ခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ နမ့်စန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)၊ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးလင်းအောင်ဆွေဖြစ်ပါတယ်။

ယနေ့ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး (ဆဋ္ဌမနေ့)မှာ မိုင်းဆတ်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးသန်းဝင်းတင်သွင်းတဲ့ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)မှာ ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ အကြမ်းဖက်နှောင့်ယှက်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည့် မြောက်ပိုင်း မဟာမိတ်အဖွဲ့လုပ်ရပ်အား ပြင်းထန်စွာရှုတ်ချကြောင်းနှင့် ဖြစ်စဉ်အတွင်းမှာ နိုင်ငံပိုင် အဆောက်အဦ၊ လမ်း၊ တံတားများ ပျက်ဆီးခံရပြီး ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု၊ အများပြည်သူနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင် အဆောက်အဦများ၊ မော်တော်ယာဉ်များ ပျက်ဆီးမီးရှို့ခံခဲ့ရမှု၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ၊ အပြစ်မဲ့ ပြည်သူလူထုများ ထိခိုက်သေဆုံးမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့မှုအပေါ် များစွာဝမ်းနည်းမိ ပါကြောင်း အဆိုကို အလေးအနက်ထောက်ခံအပ်ပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင် ပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ မိုင်းဆတ်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန်းဝင်း တင်သွင်းသောအဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၁)ဦးက ထောက်ခံသွားပါ တယ်။ ယခု ဒီအဆိုကို ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေ ၁၂၁၊ နည်းဥပဒေခွဲ(ခ) နှင့်အညီ လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူပြီး အတည်ပြုမှတ်တမ်းတင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ဒီဝမ်းနည်းကြောင်းအဆိုကို အတည်ပြု မှတ်တမ်းတင်ရန် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။

လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။)

ကန့်သတ်

၅

လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက သဘောတူတဲ့အတွက် “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ဖြစ်ပွားခဲ့သော အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရ သေဆုံးမှုများအတွက် ဝမ်းနည်းကြောင်း” အဆိုကို လွတ်တော်က အတည်ပြုမှတ်တမ်းတင်ပါတယ်။

ကန့်သတ်